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PROTOKOL NR 32/05
z posIEDzENIA KoMISJI oSwarv, KULTURv, zDRorrIA I opIEKI

SPOLECZNEJ
ODBYTEGO DNIA 19 MAJA 2OO5 ROKU

Komisja w skladzie wg listy obecnoóci stanowi4cej zalqcznik do niniejszego protokoiu
rozpoczqlaposiedzenie o godz. I 1't.
Porz4dek posiedzenia:

l. Sprawozdanie z dzia\alnoÉci Plywalni Miejskiej.
2. Sprawozdanie z wykorzystania dotacji przez kluby sportowe oÍaz z realizacji zadan

z zakr esu profi laktyki antyalkoholowej .
3. Analiza materialów na sesjE.
4. Sprawy róZne.

Ad 1.
Kierownik Plywalni Miejskiej Michal Bqkiewicz przedstawil informacjq

o dzialalnoSci Plywalni Miejskiej lw zalqczeniu do protokolu/.
Przewodnicz4cy Komisj i Jan ZiEbiúski zapytal:

terenie basenu uczniowie, którzy nie plywaj4;

rekreacyjne;
F jakie bylyby ewentualne koszty budowy czgéci rekreacyjnej;
F jaka (szacunkowo) bytaby grupa dzieci korzystaj4cychz brodzika.

Kierownik Plywalni Michal B4kiewicz odpowiedzial, ze: koszt - na dziei dzisiejszy s4 trzy
oferty i dwa audyty przebudowy plywalni: brodzik 6X8 i 8-osobowe dzakuzi. Koszt brodzika
do nauki piywania i dzakuzi zamkn4lby siE kwotq 200 000 - 210 000. realizacja tego projektu
pozwolilaby na zmianE struktury wewn4trz plywalni. Je2eli bylby brodzik, to na zajEcia
mogiyby przychodzié, dzieci juZ od I klasy szkoly podstawowej. Koszty wzroslyby o I etat
ratownika + zwiEkszone koszty poboru wody i ogrzewania. Calkowicie nie udalo siE
zrealizowaó wniosku Komisji; zostalo to rozwiqzane w ten sposób, 2e nie ówiczqcy siedz4 na
widowni. Doplata gminy w 2004 roku byla wiEksza o okolo 30 000 zl w stosunku do roku
2003.
Komisja przedyskutowala sprawQ budowy brodzika i dZakuzi.

Ad.2.
Pan Andrzej Bieg - przedstawiciel Klubu Abstynentów RELAX powiedzial, 2e

stowarzyszenie nie dziala tak, jak powinno, ale dzieje siE tak dziEki przewodnicz4cemu
GKRPA. Zlo\ona zostala oferta, ale okazalo sig, 2e zabraklo punktów. Stowarzyszenie jest
traktowane jak zlo konieczne. Na ofertE nie wyslano odpowiedzi, a Burmistrz Nowak
powiedzial, 2e nie jest zobligowany do czegoS takiego. PóZniej okazalo sip, 2e pismo dla nas
jest przygotowywane. PowinniÉmy wspólpracowaó, a przewodniczqcy komisji nie potrafi
udzielió odpowiedzi na py'tania. W innych gminach nie ma takich zgrzytów. 4 czerwca jest
ogólnopolski zlot trze2woíci w CzEstochowie. Boimy siq wyst4pió o autokar, aby nie bylo
odpowiedzi, 2e nie ma pieniqdzy. Jako stowarzyszenie udzielajqce pomocy osobom
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uzale2nionym nie mo2emy pobieraó od tych osób pieniqdzy. Mówi siE o tym, 2e musimy siq
sami utrzymywaó. Nie robi sig nic w kierunku uruchomienia poradni uzaleLnieú. Na terenie
miasta dziú.aj4trzy grupy wsparcia niosqce pomoc innym.

Przewodniczqcy GKRPA Wiceburmistrz Stanislaw Nowak zapytal, ile pieniEdzy
pozyskalo stowarzyszenie, ilu czlonków liczyl klub pigó lat temu, a ilu bylo obecnych na
jubileuszu l3-lecia i ilu bylo na oplatku czlonków klubu.

Pan Andrzej Bieg odpowiedzial, ze skladka czlonkowska jest w wysokoi:ci 5 zL
miesigcznie, ale Sci4gnigcie jest nierealne. W klubie jest od dwóch lat i nie wie jak byio na
pocz4tku; nie interesuje go równie2 ilu bylo czlonków. W jubileuszu bralo udzial okoio 40
osób.

Burmistrz Nowak uÉciSlaj4c powiedzial,2e na odczycie bylo 15 osób - w tym goScie,
a na oplatku bylo 6 osób. Co to za stowarzyszenie, które kiedyS liczylo 100 - 200 osób,
ateraz jego dzialalnoéó tak wygl4da? Kto do tego siq przyczynil, 2e na spotkania, które
powinny integrowaó przychodzi 5 - 6 osób? -PieniEdzy nie macie Zadnych wiEc wyci4gacie
po nie rEce. Macie tylko i wyl4cznie pozycjE roszczeniow4. DziS zachowuje siE Pan w miarE
poprawnie, ale czasami, kiedy byt Pan w obecnoéci jeszcze jednej pani - strzelaliécie
drzwiami. Odbywal siE konkurs; Paústwo otrzymali regulamin konkursu. Pomimo,2eWasza
oferta bylabardzo uboga, rubryki nie wypelnione - powinna byó odrzucona - wiedz4c, 2e jest
taka potrzeba pieni4dze zostaly przewidziane, ale nie zostaly Paústwu przyznane z tego
tytulu, 2e regulamin na to nie pozwala. Oferta zostala przyjgta pomimo pewnych braków
formalnych, np. brak programu profilaktyki. Otrzymali Paústwo 5 punktów na 12 mozliwych,
a regulamin mówi o tym, 2e oferty ponizej 6 punktów nie mog4 byó brane pod uwagE i nie
mog4 byé pozyrywnie zalatwione. Nie podali paústwo realizatorów zadania, które brzmi:
,,Realizowanie idei ftze2wo$ci oÍaz zagospodarowanie czasu wolnego osobom uzaleznionym
i ich rodzinom w klubach abstynenckich". Paústwo proponujq 2e bqdq wykladowcami
w grupach i za to chcecie mieó pieniqdze; aby byt ktoé wykladowc4 musi mieó pewne
certyfikaty i uprawnienia. Paústwo chcieli pieniqdze na ,,oplaty zwiqzane z utrzymaniem
pomieszczeír, na gospodarza klubu; a w Statucie m.in. Pkt 7 brzmi: ,,klub opiera dzialalnoéó
na pracy spolecznej". Rozmawiamy nie tylko z Paústwem, ale i z innymi grupami -

nieformalnymi tez. Dlaczego powstaly grupy nieformalne? Kto u Paústwa zburzyl atmosferq?
Inni nie wystqpujq spotykajq siE i dziatajqna zasadach czlonkowskich bez jakiejkolwiek
dotacji.

Pan Andrzej Bieg powiedzial, 2e stowarzyszenie jest jedno, a grupy to co innego.
W wiEkszoSci stowarzyszeú jest gospodarz i pobiera pieni4dze. Je2eli chodzi o grupy to niech
ich bqdzie nawet 100,,,bo jak bEdzie 100 i przyjdziepo 2 osoby, to jest 200 osób trze?wych".
Je2eli bEdzie jakieS pomieszczenie zalo|ymy jeszcze jednq grupQ. Zalety nam na tym, aby
byta wspólpraca, a jej nie ma. Spotykamy sig na dziko i nie ma 2adnej pomocy, tylko siE
mówi o postawie roszczeniowej.

Przewodniczqcy Komisji Jan ZiEbiriski - jako czlonek GKRPA stwierdzil, 2e wniosek
pod wzglEdem formalnym byl nie do przyjgcia. Aby wyjSó naprzeciw wniosek poddano
ocenie. Paistwo s4 jedynym podmiotem staraj4cym siE o pieniqdze na to zadanie i nic nie
staloby na przeszkodzie, aby Paristwo te pieniqdze dostali, ale musi to byó pod wzglgdem
formalnym dobrze zrobione. Urzgdnicy Paústwu w tej sprawie chEtnie pomog4 - tak, jak
innym. Regulamin konkursu byl jasny i czytelny, a czlonkowie komisji muszq pracowaó
opieraj4c siq o regulamin.

Radny Andrzej Hatny zapytal, czy dzialaporadnia leczenia uzalelniei.
Burmistrz Nowak odpowiedzial, ze nie dziala.
Przewodnicz4cy Komisji Jan ZiEbiriski poprosil, aby Burmistrz przedstawil tE sprawQ.
Radny Andrzej Hatny zwrócil uwage, 2e Rada podjEla uchwalq, w której bylo

napisane, 2e éwiadczenie tych uslug przejmie inny podmiot. Je2eli tak siE nie stalo, to organ
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wykonawczy nie wykonal uchwaly Rady Miejskiej. Poza tym jest to niezgodne
z obowi4zuj qcym prawem.

Radny lózef KEdra poinformowal, ze byl zaproszony ptzez Klub Relax pod k4tem
wlaSnie tej poradni. Na sesji bylo obiecane, 2e taka poradnia bEdzie. Sam glosowalem za
likwidacj4 tamtej, bo nowa poradnia miala byó prowadzona ptzez fachowców. Ludzie nie
maj4 siE gdzie podziaó. Trzeba coS robió, a inne gminy powinny siE wlqczyó. W nawiqzaniu
do wypowiedzi Pana Biega, radny KEdra powiedzial, 2e nie s4 traktowani jak zlo konieczne.
Poniewaz nie wygrali konkursu poczuli sig obraZeni. Nikt nie przyszedl zapytaé co zrobió,
aby bylo dobrze. Nasza Gmina uchodzila za tak4 która udziela doSó duzej pomocy: macie
lokal, telefon, opal. Dok4d nie bylo zarabiania w klubach, byla zgoda i miloóó. To bardzo
dobrze, 2e dziala wipcej grup, ale uciekajq bo tu nie jest tak, jak trzeba. Radny pyta, jakie
dzialania byty podjete ze starostwem.

Radna Janina Szreniawa zapy\ala, dlaczego tak szybko, na nadzwyczajnej sesji,
zosfala zlikwidowana ta poradnia.

Burmistrz Leszek Kapcia odpowiedzial, 2e wszyscy zdajq sobie sprawq z tego, Ze
poradniajest potrzebnai2etrzeba ludziom zagwarantowaé mo2liwoSó korzystaniazfachowej
pomocy. Jeíeli Starostwo nie rozwiqZe problemu to zostan4 podjqte dzialania, aby dzíalala
poradnia dla mieszkañców naszej gminy. Doktor Boguslawski poinformowal o zamiarze
likwidacji wszystkich, których powinien.

Radny Adam Wójcik powiedzial, 2e nie udaje sip utworzyó poradni, bo jest w to
zaangtzowanych du2o podmiotów. Starosta nie ma mocy koordynacyjnej w stosunku do
wójtów i burmistrzów. Radni w chwili podejmowania uchwaly o likwidacji mieli
przedstawione to tak, 2e sprawa jest rozwiqzana. Potem gdzieS po drodze nie wyszlo. Potem
byty podejmowane dzialania przez burmistrza, ale nie chcial on wzi4ó na siebie zadania na
caly powiat - z wlasnych Srodków. Musimy sig zdecydowaó:jeSli to robimy, to dla siebie.

Radny Alfred Biaty vwaza,2e zostal popelniony bt4d: najpierw trzeba bylo wszystko
ze Starostwem dograó, dopiero likwidowaó.

Radny Adam Wójcik - w nawiqzaniu do wypowiedzi Pana Biega dodal, Ze jest za
tym, aby kaíde stowarzyszenie, które staó na wykonywanie zadan ustawowych korzystalo ze
érodków gminnych. Musi to jednak byé stowarzyszenie ,,Zywe" maj4ce swoje wladze, swoj4
reprezentacjg, swojego skarbnika, który to wszystko bEdzie trzymal w rgku. Nie moze byó
tak, 2e na slowo bgdziemy kierowaó pieni4dze podatnika do stowarzyszenia tylko dlate go, Ze
ono jest i ze siq zarejestrowalo. Musi byó udzial, aktywnoSó i praca. Ustawa weszla po to, aby
pieni4dze publiczne byly kontrolowane caly czas.

Radny Józef KEdra powiedzial, 2e w tej sprawie najwiEkszy zysk osi4gn4l doktor
Boguslawski, bo wychodzi z dlugów dziEki nieszczEsciom ludzi.

Burmistrz Stanislaw Nowak poinformowaL, Ze pytal radcg prawnego, czy mo2na
wróció do tego zadania po uzupelnieniu wniosków. Okazuje sig, 2e ni, poniewa2 konkurs
zostal rozstrzygniEty, wyniki podane w biuletynie i na tablicy ogloszeú, w zwi4zku z czym
musi byó ogloszony nowy konkurs - co zostalo zrobione. Jeéli chodzi o pieni4dze na
gospodarza i telefon od stycznia do kwietnia, nie mo2na bylo daó zadatkowo; nie bylo
wiadomo, czy Paústwo lvygrajE ten konkurs; organizacje dysponujq pieniqdzmi po
rozstrzygniEciu konkursu. Stowarzyszenie powinno mieó równie2 wlasne Srodki. W sprawie
przychodni dzialania zostaly podjpte natychmiast. W listopadzie wystqpiliSmy do wskazanego
podmiotu - Caritas - osoba dostala zlecenie przygotowania biznes planu. Byly dwa warianty:
jeden opiewaj4cy na 60 000 zl drugi na szeéódziesi4t kilka tysigcy; poradnia miala dzialaé 7
dni w tygodniu. Trzykrotnie doszlo do rozmów. Caritas stan4l na stanowisku, Ze ich interesuj4
tylko takie pieniqdze; bEd4 to robió, ale nie ma mowy, aby zgodnie z przedstawionym
biznesplanem. IloSó przyjpé przez tp przychodniE ksztaltowala sip nastqpuj4co:

w roku 2003 - 49 %o z Gminy JEdrzejów;



- w roku 2004 - 56 oA z Gminy Jpdrzejów.
Koszty utrzymania w 100 Yo pochodzily zbudhetu Gminy JEdrzejów; pozostale gminy nigdy
w kosztach nie partycypowaly.
ZwróciliSmy siQ do podmiotów mog4cych udzielió pomocy: zaczqliSmy od dyrektora
Wojewódzkiego Specjalistycznego Szpitala dla Nerwowo Chorych w Morawicy - wskazal
nam drogE poéredni4: Wojewódzki OSrodek Terapii Uzalehnien. Byly rozmowy jednak
okazalo siE, 2e ten Pan przeszedl do innej pracy: 1,5 miesi4ca stracone. Od nowego roku
rozmowy prowadzone byly przez gminq i starostwo. W ich wyniku otrzymaliémy pismo, Ze
na terenie powiatu organizacja placówek lecznictwa odwykowego nale2y do starostwa.
Wspólnie z Paniq Starost4 wyslaliÉmy pisma do Dyrektora Szpitala w Morawicy, do
Departamentu Zdrowia i Polityki Spolecznej Urzqdu Marszalkowskiego, do Narodowego
Funduszu Zdrowia. Pieni4dze byly zatrzymane dla podmiotu, który siE zglosi. Nie byto
podmiotu, który by o to wyst4pit. My - jako gmina - takiej dzialalnoSci prowadzió nie
moZemy. Ostatnia wersja byla taka, abySmy przekazali 15000 - jest w budzecie
zaplanowane. Poza tym zadeklarowaliSmy nieodplatne u?yczenie wyposazonych
pomieszczeú, które temu celowi sluZyly i maj4 sluZyó. Pani Starosta zaproponowala
utworzenie punktu konsultacyjnego. Jest jeszcze jedna poradnia; nie widzi koniecznoSci
prowadzenia uslug w pelnym asortymencie. Mo2e dobrze bqdzie od czegoS zaczqé, aby to
dzialaLo.

Radna Janina Szreniawa uwa142e w dzialalnoSci tej poradni nie powinno byó nawet
jednego dnia przerwy. To nie moZe tak byó.

Radny Andrzej Hatny powiedzial, 2e jest mu wstyd i powiat równie2 powinien siE
wstydzió: 100 - tysiEczny powiat nie potrafi zapewnió dzialaniaporadni uzaleZnieú.

Pan Andrzej Bieg powiedzial, 2e jeleli chodzi o czlonków - to nic na silp. KtoS
przychodzi, ktoé odchodzi, i ma do tego pelne prawo. Jeleli chodzi o pieni4dze: w ubieglym
roku nie bylo konkursu, dostaliSmy pierwszy raz pieni4dze. Rozliczenie wyszlo dobrze - nie
bylo íadnych zasftzeíeú. -Ja nie chcE Zadnych pienigdzy za coí, czego nie wykonujE.
Pieni4dze s4 nam potrzebne na podstawowe rzeczy typu telefon. Je2eli bEdzie ogloszony
nowy konkurs przyst4pimy do niego - myélq, 2e mo2emy liczyé na pomoc przy opracowaniu.

Komisja wnioskuje, aby jak najszybciej zakoúczone zostaty dzialania zmierzaj4ce
do uruchomienia poradni leczenia uzaleinieú.

Komi sj a wniosek przyjpla jedno gloénie.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e jeéli sig siEga po pieniqdze publiczne, ftzeba
jasno powiedzieé,jaka grupE sig reprezentuje, co siE robi, w jaki sposób. Musicie odbudowaó
autorytet klubu, pokazaó, 2e potraficie coS zrobió. Zmieniaj4 siE warunki siggania po
pieniqdze i musicie to przyjqó do wiadomoSci. Nie ma swobody przyznawania érodków
finansowych.

Przewodnicz4cy Komisji Jan ZiEbiúski o godzinie 1250 oglosil l0 minut przerwy.

A d . 3 .

Pkt. 6 - 27.
Uwag nie zgloszono.

Pkr. 28.
Uchwala zmieniajqca uchwalq Nr XXXI/280/05 Rady Miejskiej Jqdrzejowie z dnia 23 marca
2005 r. w sprawie regulaminu udzielonia pomocy materialnej o charakterze socjalnym.
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Burmistrz Leszek Kapcia poinformowal, 2e organ nadzoru zakwestionowal jeden
punkt w zwi4zku z czymtrzeba ten punkt poprawió.

Pkt. 29.
Uchwala w sprawie nuolnienia osób bezrobotnych z oplaty za wpis do ewidencji dzialalnoici
gospodarczej.
Uwag nie zgloszono.

PkL 30.
Uchwala w sprawie utworzenia zaHadu budzetowego pod nazwq ,,Zaklad Wodociqgów
i Kanalizacji" w Jqdrzejowie.
Pkr. 31.
Uchwalq w sprawie ustalenia najni1szego wynagrodzenia w l-szej kategorii zaszeregowania
oraz wartoíci jednego punktu w zlotych do sporzqdzenia tabeli miesiqcznych stawek
wynagrodzenia zasadniczego pracowników zatrudnionych w Zakladzie l4rodociqgów
i Kanalizacji w Jqdrzejowie.

Burmistrz Leszek Kapcia powiedzial, 2e na sesji wprowadzi autopoprawki
wpodstawie prawnej w $ 10, w $ 13 i w $ 20.

Jgdrzejowa". CaloSé bgdzie stanowila Pkt 1. Dopisaó Pkt 2. ,,2. Schemat
organizacyjny Zakladu stanowi zalqczniknr 1 do Statutu".

Kierownik ZWiK Zbigniew Lato poinformowal, 2e schemat jest zgodny z aktualnym
zatrudnieniem i okreÉla liczbp etatów na 69,5. Kierownik powiedzial,2e otrzymal pismo
z RIO, aby poinformowal o realizacji zaleceipokontrolnych.

Radny Adam Wójcik zapytal, czy kierownik robil symulacje co do uksztaitowania siE
tabeli plac w oparciu o wartoSó punktu 5 zl i czy istnieje prawdopodobieústwo
wypowiedzenia warunków umów o pracg, poniewaZ nie bqdzie moZna niektórych
pracowników wpasowaó w now4 siatkq.

Kierownik Lato odpowiedzial,Ze powolal komisjg, która robila takie przymiarki; w 7
przypadkach obecne place nie mieszczq siE w kategoriach zaszeregowania.

Pkr. 32.
Informacja z dzialalnoíci Targowicy Miejskiej w Jqdrzejowie przy ul. Glowackiego za olcres
od dnia 02. 01. 2004 do 31. 12. 2004 r.

Przewodnicz4cy Komisji Jan ZiEbiriski poinformowal, 2e byl wniosek Komisji
Rewizyjnej, aby ten punkt zdjqó z porz4dku obrad i przesun4ó na nastEpn4 sesjE.

4 d . 4 .
Burmistrz Leszek Kapcia poprosil o zaopiniowanie propozyeji przeznaczenia obiektu

Swietlicy na kolejce na funkcje: klubu AA, Swietlicy Srodowiskowej, sali widowiskowej oraz
mieszkania dla dozorcy. Pieni4dze na zagospodarowanie bqdq z funduszu alkoholowego.
Burmistrz szczególowo omówil wizj E funkcj onowania obiektu.
Komisja uwag nie zglosila.
Burmistrz Leszek Kapcia poinformowal, Ze ogloszony zosfal, przetarg na kontynuacjE II etapu
budowy bloku komunalnego. Jedyna zlohona oferta opiewa na kwotE wyhszq niz
zaplanowana w budZecie. Dlatego w drodze zarzqdzenia zostanq przeniesione na ten cel
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Srodki z budowy ul. Kacpra Niemirskiego do czasu uzyskania od Wojewody tytulu wlasnoSci
gruntu pod tq drog4. Jeheli bEdzie decyzja Wojewody zaproponujE przesuniEcie Srodków
zrezerry budZetowej.

Posiedzenie Komisji zakonczylo siE o godz. 1330.

PSotokolowala-í furopske,
Teresa Borowska

P rzew o dniczqcy Komi sj i O iw iaty,
Kultury, Zdrowia i Opieki Spolecznej

Jan Zigbitiski


